

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - JANUARY 2023/JANVIER 2023

(La version française suit la version anglaise)

Dear SFG Community,

Happy New Year! We sincerely hope you had a wonderful holiday season and are feeling refreshed and ready for another year of advancing sustainable finance together.

We are extremely proud of everything we achieved last year and are thrilled to present you with our 2023 Annual Report within this newsletter. At the beginning of 2023, we set an ambitious 3-year strategy, and we made some great strides towards its realization. One thing is clear, the progress we made would not have been possible without our community, partners, and leadership. In short, we are nothing without all of you.

On the topic of leadership, we would like to take this opportunity to announce a change to our team for 2024. After three successful years of running SFG and taking it to the next level, Sandrine Salerno will be pursuing new challenges. We are thrilled to announce that Kali Taylor has accepted to become our new Managing Director!

Sandrine has left an incredible mark on Sustainable Finance Geneva. Her experience and leadership allowed us to grow our membership and programming, sharpen our focus on positive social and environmental impact, and shepherd Build Bridges into a new era. We could not be more grateful for her commitment and passion, as well as her dedicated service. Merci Sandrine and welcome Kali!

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

THANK YOU SANDRINE!



Spotlight: 2023 SFG Annual Report

Our 2023 Annual Report is now available!



2023 was a fantastic year for SFG - our community continued to grow, we launched our ecosystem [map](#) and two impact themes ([Peace](#) and [Gender](#)), and we held a myriad of events, workshops, and networking opportunities for our community. Thanks to our members, supporters, partners and community for their ongoing support!

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● What's Happening at SFG?

// Warm Data Lab

Let's prime the system for change together: an interactive workshop

Thursday, March 7, 2024, 17:30-19:30 | SFG Offices

Within the sustainable finance community, many practitioners aspire to drive environmental and social change in both their professional and personal contexts. While there are no straightforward solutions, paying attention to our relationships with each other and being curious about the underlying patterns that connect our issues, is essential to creating the conditions for a healthier future for all of us, and indeed to priming the system for change.

SFG invites you to participate in an interactive conversation format following the [Warm Data Lab](#) practice established by Nora Bateson. These experiences have been described as a “kaleidoscope of conversation”, packed with enriching stories, laughter, and insight. They nourish the soul, transform the way we approach work, life, and our communities, and ultimately, create space for new relationships to flourish.

Everyone is welcome, from all ages and backgrounds, and we encourage you to bring a colleague, friend, or family member. Participation is not dependent on knowledge or skill. WDLs are an open forum for learning and discovery. Participants are invited to step out of the familiar labels and scripts such as CEO, service user, and employee, delving into mutual learning and the intricate complexity of their identities.

Learn more about the event [here](#).

Please [RSVP](#) and let us know if you will bring a guest.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

PEACE

// Geneva Peace Week Event Notes

SFG's President, Marie-Laure Schaufelberger, moderated a session run by UNDP and the Heartland Initiative at the Geneva Peace Week this past October. The session titled "Devil in the details: The evolving responsibilities of energy companies in conflict-affected areas" explored the role of businesses and investors in fragile and conflict-affected states, enhanced human rights due diligence, and more. The notes of the session are now available. [Read more](#)

GENDER

// UNCTAD-SFG Cocktail with Women Entrepreneurs - Thanks for attending!

As part of UNCTAD's eWeek, 20 women entrepreneurs running mature digital businesses from Africa, Latin America, Southeast Asia and the Arab states came to Geneva at the beginning December. UNCTAD and SFG took the opportunity to hold networking apéro with our two communities. [Check out the photos.](#)

● For your Radar

// Impact Advisor Training

Impaakt is offering a Certified Impact Advisor Training course to educate financial advisors on sustainable investing and impact. This training prepares them to deliver sustainable solutions to their clients, differentiate themselves in the marketplace and foster collaboration within a community of certified impact advisors for knowledge sharing and mutual support. [Register here](#)

// Call for Submissions: UniNe Ethics in Finance Award

The Faculty of Economics and Business of the University of Neuchâtel awards annually its Ethics in Finance Award. The award is given to a financial market participant in Switzerland or Liechtenstein who shows good ethical behavior in finance. Submit your entry by February 29, 2024. Download the information package [here](#). [Submit here](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Our institutional member, Gonet, is hiring a Junior ESG Investment Analyst in their Wealth & Investment Solutions department. [Learn more](#)

● Sustainable Finance News

New European mandatory human rights and environmental due diligence obligations - CSDDD

On December 14th, 2023, the Council of the EU and the European Parliament reached a preliminary agreement on the Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD). This directive will impose extensive due diligence requirements on large EU and non-EU companies, aiming to address actual and potential adverse impacts on human rights and the environment in their operations. The final text of the CSDDD is expected in early 2024. This directive is set to affect around 13'000 EU companies and 4'000 non-EU companies. [To the article](#)

World Bank Launches \$5 Billion 7-year Bond for Sustainable Development Goals

The World Bank recently issued a 7-year benchmark Sustainable Development Bond maturing in January 2031, raising USD 5 billion. Investors, including bank treasuries, official institutions, and asset managers, were drawn to the bond's triple-A credit rating, high-quality liquid asset status, and the sustainable development focus aimed at achieving positive social and environmental impact in member countries. [To the article](#)

Version française

Chère communauté SFG,

Bonne année! Nous espérons sincèrement que vous avez passé de merveilleuses

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Nous sommes extrêmement fiers de tout ce que nous avons accompli l'année dernière et sommes ravis de vous présenter notre Rapport d'Activités 2023 dans cette Newsletter. Au début de l'année 2023, nous avons défini une stratégie ambitieuse sur trois ans et nous avons progressé à grands pas vers sa réalisation. Une chose est claire, les progrès réalisés n'auraient pas été possibles sans notre communauté, nos partenaires et notre leadership. Autrement dit, nous ne sommes rien sans chacun d'entre vous.

En ce qui concerne le leadership, nous aimerons profiter de l'occasion pour annoncer un changement dans notre équipe pour 2024. Après trois années réussies à diriger SFG et à l'amener au niveau suivant, Sandrine Salerno va relever de nouveaux défis. Nous sommes ravis d'annoncer que Kali Taylor a accepté de devenir notre nouvelle directrice générale.

Sandrine a laissé une trace considérable au sein de Sustainable Finance Geneva. Son expérience et son leadership nous ont permis d'augmenter le nombre de nos membres et notre programmation, de mettre l'accent sur l'impact social et environnemental positif, et de faire entrer Building Bridges dans une nouvelle étape. Nous ne pourrions être plus reconnaissants de son engagement et de sa passion, ainsi que de son service dévoué. Merci Sandrine et bienvenue Kali!

Marie-Laure Schaufelberger
Présidente de SFG

MERCI SANDRINE!

[Subscribe](#)
[Past Issues](#)


À la une: Rapport d'Activités SFG 2023

Notre Rapport d'Activités 2023 est maintenant disponible!



2023 a été une année fantastique pour SFG - notre communauté a poursuivi son expansion, avec le lancement de la [carte](#) de l'écosystème et l'introduction de deux thèmes d'impact ([Paix](#) et [Genre](#)). Nous avons aussi organisé une multitude d'événements, d'ateliers et d'opportunités de networking pour notre communauté. Un grand merci à nos membres, supporters, partenaires et

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Lire le Rapport Annuel](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Warm Data Lab

Ensembles, préparons le système au changement: un atelier interactif

Jeudi 7 mars 2024, 17:30-19:30 | SFG Offices

Au sein de la communauté de la finance durable, de nombreux individus souhaitent favoriser un changement environnemental et social dans le cadre de leur profession et de leur vie privée. Bien qu'il n'existe pas de solutions miracles, le fait de prêter attention à nos relations les uns avec les autres et d'être curieux des schémas sous-jacents qui connectent nos problèmes, est vital pour créer les conditions d'un avenir plus sain et amorcer le changement.

SFG vous invite à participer à une conversation interactive suivant la méthode du [Warm Data Lab](#), établie par Nora Bateson. Ces expériences ont été décrites comme un "kaleidoscope de conversations", rempli d'histoires et d'émotions. Elles nourrissent l'âme, transforment la manière dont nous approchons le travail, la vie et nos communautés et créent un espace propice à l'épanouissement de nouvelles relations.

Tout le monde est le bienvenu et nous vous encourageons à ramener un collègue, ami ou un membre de famille. La participation ne dépend pas des connaissances ou des compétences de chacun. WDL est un forum ouvert pour l'apprentissage et la découverte. Les participants sont invités à s'éloigner des étiquettes familières tels que PDG, utilisateurs de service et employée et à s'engager dans l'apprentissage mutuel et la pleine complexité vivante de leur identité.

En savoir plus sur l'événement [ici](#).

Veuillez confirmer votre présence en cliquant sur le lien [RSVP](#) et indiquez si vous serez accompagné d'un invité.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● Themes d'impact SFG

PAIX

// Notes sur la Geneva Peace Week Event

Notre présidente Marie-Laure Schaufelberger a animé une session organisée par le UNDP et le Heartland Initiative lors de la Geneva Peace Week en octobre dernier. La session, appelée "Devil in the details: The evolving responsibilities of energy companies in conflict-affected areas" a exploré le rôle des entreprises et des investisseurs dans les États fragiles touchés par les conflits ainsi que le renforcement de la diligence raisonnable en matière de droits de l'homme. Les notes de la session sont maintenant disponibles. [En savoir plus](#)

GENRE

// UNCTAD-SFG Cocktail with Women Entrepreneurs - Merci pour votre participation!

Dans le cadre de la e-semaine de l'UNCTAD, 20 femmes entrepreneurs à la tête d'entreprises numériques matures d'Afrique, d'Amérique Latine, d'Asie du Sud-Est et des États d'Arabes se sont rendues à Genève au début du mois de décembre. UNCTAD et SFG ont profité de l'occasion pour organiser un apéro de networking avec deux de nos communautés. [Découvrez les photos.](#)

● Pour votre radar

// Formation: Impact Advisor Training

Impaakt propose une formation "Certified Impact Advisor Training" pour éduquer les conseillers financiers à l'investissement durable et à l'impact. La formation les prépare à apporter des solutions durables à leurs clients, à se différencier sur le marché et à favoriser la collaboration au sein d'une communauté de conseillers d'impact certifiés pour le partage de connaissances et le soutien mutuel. [S'inscrire ici](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

annuellement un Prix "Ethics in Finance". Le prix est décerné à un participant du marché financier domicilié en Suisse ou au Liechtenstein qui démontre un bon comportement éthique en finance. Les candidatures sont dues au plus tard le 29 février 2024. Téléchargez le dossier d'information [ici](#). [Soumettre ici](#)

// Gonet recrute un analyste Junior en investissements ESG

Notre membre institutionnel, Gonet, recrute un analyste junior en investissements ESG au sein de son département Wealth & Investement Solutions. [En savoir plus](#)

● Nouvelles sur la Finance Durable

Devoir de vigilance des entreprises en matière de durabilité: le Conseil et le Parlement parviennent à un accord pour protéger l'environnement et les droits de l'homme

Le Conseil et le Parlement Européen ont conclu un accord provisoire sur la directive du devoir de vigilance des entreprises en matière de durabilité. Cette directive vise à renforcer la protection de l'environnement et des droits de l'homme à l'échelle de l'UE et mondiale. Elle impose des obligations aux grandes entreprises pour les impacts négatifs sur les droits de l'homme et de l'environnement. Les entreprises devront aligner leurs modèles économiques avec l'accord de Paris sur le changement climatique. [Article](#)

En Allemagne, les émissions de CO2 ont atteint leur niveau le plus bas depuis les années 1950

Les émissions de l'Allemagne ont atteint leur niveau le plus bas d'environ 70 ans, s'élevant à 673 millions de tonnes en 2023. Ce chiffre est inférieur à l'objectif annuel de 722 millions de tonnes et est dû principalement à la baisse de la production d'électricité à partir du charbon. Cependant, l'Allemagne doit encore progresser pour atteindre son objectif de réduction de 65% d'ici 2030. [Article](#)

Nuire à la nature est un risque d'investissement, la préserver est une opportunité

La perte de nature est l'un des risques majeurs de la prochaine décennie, avec plus de 50% des dégradations des écosystèmes mondiaux attribués à l'utilisation ou à

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

nature pourraient générer un bénéfice économique de 7,1 billions de dollars US entre 2020 et 2030. Cependant, les investissements nécessaires d'ici 2050 pour respecter les engagements internationaux sont actuellement loin d'être atteints. [Article](#)



FONDATION
GENÈVE
PLACE
FINANCIÈRE
GENEVA
FINANCIAL
CENTER



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).